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Deltagere:  
Forældre: Kenneth, Tove, Cathrine, Ane, Katrine, Rasmus, Camilla Storm 
Medarbejdere: Eva, Majbritt  
Ledelse: Birgitte, Claus (referent) 
 
Afbud fra:  Ane, Tenna, Camilla Mehl, Mona 

 
Dagsorden:  

 
1. 17.00 (15 min) 

Orientering fra   
- ledelse  
Nye medarbejder - 4 nye medarbejdere starter på mandag; Ida i SFO, Bodil, Louise og Anna Mette i bhv. 
Tove og Birgitte har været til et dagsorden sættende møde omkring dialogmødet på skoleområdet.   til emner var 
inklusion og  bygningsmasse i fht. tilflytning. 
Martin fra børnehaven er af en forælder blevet indstillet til Politikkens pædagogpris 2021, og ud af ca. 800 
indstillede var Martin én af de 10 nominerede, som var inviteret til København til prisoverrækkelsen. Martin 
vandt desværre ikke. 
Karin fra børnehaven har, efter mere end 30 års ansættelser ved forskellige institutioner her i Thorsager (SFO, 
Lille Arnold og her), valgt at gå på efterløn til december, hun har haft sidste arbejdsdag og holder ferie indtil 
efterlønnen træder i kraft. 
Vi har fået en henvendelse fra et dagtilbud i Herning, som var imponeret over, hvordan vi præsenterede 
børnehusets styrkede læreplaner. Institutionen har fået tilsendt lidt skabeloner, så de selv kan arbejde med det. 

  
- Forældre 
Tove husker os på, at vi har tavshedspligt omkring, hvad der sker på bestyrelsesmøderne. 
Ane har valgt at trække sig fra bestyrelsen. Ane har andet frivilligt arbejde der fylder. Hun fortsætter dog i 
legepladsudvalget. 

 
2. 17.15 (15 min) 

Status – ny struktur i børnehaven 
Den nye struktur har været i gang i næsten en måned og fungerer i det store hele godt. Vi er stadig lid udfordret 
på, at de sidste nye fast ansatte først starter 1. november. Børnene fungerer godt i de nye fællesskaber. Der har 
været enkelte forældre henvendelser om de nye grupper. 
 

3. 17.30 (15 min)  
Årsberetning til godkendelse 
Bilag. Formandens beretning 2020/21 
- Overordnet en god og dækkende årsberetning. 
- Vigtigt at vi får fortalt,  hvor godt It strategien (én til én) var implementeret i Thorsager Skole, hvilket gjorde 

at selv 0.kl kunne bruge Min Uddannelse og lave videobesvarelser. 
- Tove laver en mindre omskrivning af takke afsnittene og tydeliggør ovenstående 
 
 

4. 17.45 (15 min) 
Kronologisk arbejde med principper.  
bilag: Liste over principper (principperne kan læses via hjemmesiden) 
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Ældste princip er princip for skolens arbejde med elevernes læring 

        – Birgitte laver forslag til opdatering af princippet. 
Vi har prioriteret de forskellige principper - hvilke der hænger sammen, hvilke der er hurtige at justere. Det kan 
alt sammen ses i bilaget. 
Vi har brug, for at være på forkant og have et princip omkring klassedannelse inden den store årgang fra 
børnehaven kommer i skole. 
På næste møde laver vi en Princip Workshop, 2-3 medlemmer kigger på et princip, justerer og ændrer og 
fremlægger (de små principper). 
 

5. 18.00 (30 min) 
Opsamling/evaluering fra forældremøderne i skolen 
I 0.kl talte vi om fri for mobberi. Brugte de videoer der fandtes. Der blev lavet en god indføring i 
bestyrelsesarbejdet, vi har på sigt brug for en debat om, hvordan vi kan forny os om emnet forældresamarbejde.  
Det er vigtigt at det enkelte bestyrelsesmedlem inddrages i datosætningen af forældremøder, og hvad der optager 
gruppen/klassen socialt, så indholdet kan tidssættes og målrettes. 
Vi skal på en senere tidspunkt tage en diskussion om, hvordan bestyrelsen skal facilitere forældremøderne i 
fremtiden 
I 2. klasse var oplevelsen, at det havde forældre hørt før, der blev brugt dilemmakort om, hvor ansvaret er - hos 
enten forældre eller fagprofessionelle.  
I 3. kl var emnet digital mobning, og det var meget aktuelt. 
4. kl  forældremøde var uden bestyrelsesfremøde. Her havde man umiddelbart ikke haft en god dialog omkring 
forældrerådet. De manglede en facilitator ude fra klassen. 
5.kl. havde svært ved at finde klasserådsrepræsentanter 
6.kl. Tenna var der. 
 

6. 18.30 (30 min) 
Pause – spise 
 

7. 19.00 (45 min) 
Fortællingerne om Thorsager skole og børnehus; 
Dialog om outcome fra dialogmødet med forældregruppen d.7/10 2021 

 
Det var et rigtigt godt møde, der blev faciliteret rigtigt godt, lidt få deltagere ca 9 børn var repræsenteret. 
Heines oplæg om IT var godt og relevant. 
Med tanke på, at der aldrig har været mere 20 deltagere, skal vi overveje, om vi skal fortsætte. 
Hvordan kan vi få flere deltagere, måske ved at flytte mødet til foråret (som tidligere besluttet?). 
Kan vi tilbyde børnepasning under mødet? 
Vi skal være mere tydelige omkring, hvad får jeg som forældre ud af at deltage. 
Forslag om at slutte med en fællesspisning for hele familien. 
Punktet skal fortsættes næste gang. 

 
8. 19.45 (10 min) 

Punkter til kommende møder 
- Italesættelse og dialog om ”Uønsket seksuel opmærksomhed” Et emne som skal drøftes blandt 

personale (planlægges i MED inden fremlæggelse for bestyrelsen) 
- Dialog om ”kønnethed” – evt i forbindelse med dialog om ”uønsket seksuel opmærksomhed 

Birgitte orienterer om punktet som har været på som punkt på PR(næste gang) 
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- Flere punkter? 
- Hvad skal vi bruge FB siden, skal vi blive aktive igen 

 
9. 19.55 (5 min) 

Evt. Sæt punktet godkendelse af referat på først dagsorden 
Parkering omkring kl. 8.00 er meget kaotisk 

 
Næste bestyrelsesmøde: 25/11 2021 
 


